
 
 

 
 
December 15, 2011 Filed via Access Key 
 
Mr. John Traversy 
Secretary General 
Canadian Radio-television and 
Telecommunications Commission 
Ottawa, Ontario 
K1A 0N2 
 
 
Subject: Independent Production Reports 2010-2011, 2009-2010 and 2008-

2009  
Request for Confidentiality 

 
 
Dear Mr. Traversy, 
 

1 CBC/Radio-Canada is pleased to enclose Independent Production Activity 

Reports (the Reports) on behalf of CBC Television and la Télévision de Radio-Canada, 

respectively, for the 2010-2011, 2009-2010 and 2008-2009 broadcast years.  We have 

included both confidential and abridged versions of these Reports.  

2 The Corporation is providing these Reports pursuant to two letters from the 

Commission, each dated September 2, 2011.  For ease of reference, the requests are 

repeated below: 

Pursuant to the announcement of 8 July 2011, please submit the same 

data on independent production for the Canadian Broadcasting 

Corporation (CBC) that was made available to the public for the group-

based licence renewals for private English-language television, held in 

April 2011.  Following are the links to the regional independent production 

reports submitted by CTV and Global, respectively.  Please ensure that 

the CBC’s reports are provided in the same format.   

Conformément à l’annonce faite le 8 juillet 2011, veuillez fournir les 

données concernant la production indépendante de la Société Radio-

Canada (SRC), telles qu’elles ont été mises à la disposition des parties 

lors du renouvellement des licences par groupe de propriété des services 
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de télévision privée de langue anglaise, en avril 2011.  Vous trouverez ci-

bas les liens vers les rapports d'activité de production indépendante 

soumis respectivement par CTV et Global. Veuillez vous assurer que les 

rapports de la SRC soient soumis dans le même format. 

 
The context 

 

3 In the 2001 licence renewal decisions for CTV (now Bell Media Inc.) and Global 

Television (now Shaw Media Inc.) (Decision CRTC 2001-457 and Decision CRTC 2001-

458), the Commission set out two expectations with respect to independent production.  

Namely, it expected the two licensees to commission priority programming from all 

regions of Canada throughout the course of the new licence terms and that at least 75% 

of all Canadian priority programs broadcast by the licensees on average over the 

broadcast year be produced by independent production companies.  In order to monitor 

the licensees’ success in meeting these expectations, these broadcasters were required 

to submit annual reports outlining their activities related to the licensing of independent 

production. 

4 The 2000 licence renewal decisions for CBC/Radio-Canada (Decision CRTC 

2000-1 and Decision 2000-2) set out different requirements for the public broadcaster’s 

conventional television licences with respect to independent production.  Specifically, 

the Commission noted CBC Television’s commitment to maintain a level of acquiring 

50% of programming (other than news public affairs and sports) from the Canadian 

independent production sector, encouraged the Corporation to continue to acquire 

programming from the independent production sector and to ensure a reasonable 

regional balance in the licensing of independent productions.  For la Télévision de 

Radio-Canada, the Commission noted its commitment to acquire overall, at least 45% 

of the Canadian programs it airs from categories other than news, public affairs and 

sports from the independent production sector and its commitment to broadcast at least 

50% of the programming during peak time from independent production.   

5 In order to monitor the Corporation’s success in meeting these encouragements 

and commitments, the Commission requires CBC/Radio-Canada to identify in the CBC 

Television and la Television de Radio-Canada annual reports, the number of hours of 
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programming acquired from independent producers that is broadcast in peak time and 

over the broadcast day, specifying which of those were regionally produced.  The 

Corporation has been tracking this information in this manner and submitting its annual 

reports since 2001 in the approved format.  This reporting format includes both the first 

telecast and rebroadcasts.   

6 Since it was not a regulatory requirement, CBC/Radio-Canada did not collect and 

maintain data in the format requested by the Commission in its September 2, 2011 

letters.  In order to meet this request, the Corporation obtained additional information 

about its contributions to independent production and retrofitted it into the template for 

the two English-language private broadcasters.  Prior to 2008, the Corporation’s 

information can only be collected manually from numerous sources and may be 

incomplete. Owing to the evolving broadcasting landscape, we submit that three years 

of such information should permit producers and other interested parties to monitor our 

progress with respect to independent production.  The Independent Production Activity 

Reports reflect the first telecast only.   

 
Request for Confidentiality 
 

7 Pursuant to Broadcasting and Telecom Information Bulletin CRTC 2010-961, 

CBC/Radio-Canada respectfully requests confidentiality with respect to the following 

information filed as part of the Reports: 

 For CBC Television and la Télévision de Radio-Canada, the production budgets, 

broadcaster licence fees and other broadcaster contributions for individual 

projects in all regions. 

 For la Télévision de Radio-Canada, individual project information and aggregate 

project information by specific region outside the province of Québec as to 

production budgets and broadcaster licence fees, and the percentage of the total 

production budgets and the percentage of the total licence fees. 

8 In accordance with the Commission's Confidentiality Guidelines as set out in 

Broadcasting and Telecom Information Bulletin CRTC 2010-961 (Bulletin 2010-961), 

programming costs for individual programs or series are treated on a confidential basis.  



 

4 
 

As such, we expect that the production budget and broadcaster contributions (including 

licence fees) for individual projects in all regions will be treated in a confidential manner.  

In its contracts with each individual producer, CBC/Radio-Canada is bound to keep this 

information confidential.  In addition, disclosure of this project-specific information would 

harm CBC/Radio-Canada in the competitive marketplace as it would prejudice future 

negotiations for commissioning and acquiring programming.  Approval of this request 

would be consistent with Commission precedent in previous Independent Production 

Reports prepared by private broadcasters.      

9 Disclosure of the aggregate information by region as to production budgets and 

broadcaster licence fees for la Télévision de Radio-Canada in the individual regions 

outside the province of Quebec in addition to the percentages of both total production 

budgets and total licence fees would similarly be harmful for producers and CBC/Radio-

Canada, as the release of aggregate information may not protect the confidentiality of 

information regarding the individual productions involved.  With the release of such 

information it could be possible to extrapolate information relating to individual 

productions from the aggregate information for these regions, by putting together this 

information with information available from the Canada Media Fund.  

10 We would, therefore, propose that in the case of la Télévision de Radio-Canada, 

the Commission release the aggregate information as to the number of projects and the 

number of hours of programming for Quebec and for the aggregate of all regions 

outside of Québec.  We note that no other French-language broadcaster has similar 

reporting requirements and submit that the release of this information on this basis 

would permit producers and other interested parties to monitor our contribution with 

respect to French-language independent production outside Quebec. 

11 Accordingly, based on Bulletin 2010-961, CBC/Radio-Canada requests that the 

information as to production budget, broadcaster licence fee and other broadcaster 

contributions for individual projects in all regions, and in the case of la Télévision de 

Radio-Canada, the aggregate production budget and aggregate broadcaster licence 

fees for individual regions outside of Québec, in addition to the percentage of the total 

production budgets and percentage of total licence fees accounted for the same regions 

be treated on a confidential basis.  This information is being filed under separate cover.  
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CBC/Radio-Canada notes that the Commission has granted similar requests to other 

broadcasters in previous years.  

12 Should the Commission require any additional information, we would be pleased 

to provide it on request. 

 
Yours truly, 
 

 
 
Bev Kirshenblatt 
Senior Director, Regulatory Affairs 
P.O. Box 3220, Station C 
Ottawa, ON 
K1Y 1E4 
 
 
Enc. 
 
 
Cc  Aspa Kotsopolous, CRTC  
 Guillaume Castonguay, CRTC 
 
 



 
 

 
 
Le 15 décembre 2011 Transmis par Access Key 
 
Monsieur John Traversy 
Secrétaire général 
Conseil de la radiodiffusion et des 
télécommunications canadiennes 
Ottawa (Ontario) 
K1A 0N2 
 
 
Objet : Rapports d’activité de production indépendante 2010-2011, 2009-

2010 et 2008-2009 – Demande de confidentialité  
 
Monsieur, 
 

1 CBC/Radio-Canada a le plaisir de vous faire parvenir les rapports d’activité de 

production indépendante (les « rapports ») au nom de CBC Television et de la 

Télévision de Radio-Canada, respectivement, pour les années de radiodiffusion 2010-

2011, 2009-2010 et 2008-2009.  Vous trouverez ci-joint les versions confidentielles et 

abrégées de ces Rapports.  

2 La Société fournit ces rapports à la suite de deux lettres envoyées par le Conseil 

et datées du 2 septembre 2011.  Par souci de commodité, les demandes sont 

retranscrites ci-dessous :  

Pursuant to the announcement of 8 July 2011, please submit the same 

data on independent production for the Canadian Broadcasting 

Corporation (CBC) that was made available to the public for the group-

based licence renewals for private English-language television, held in 

April 2011.  Following are the links to the regional independent production 

reports submitted by CTV and Global, respectively.  Please ensure that 

the CBC’s reports are provided in the same format.   

Conformément à l’annonce faite le 8 juillet 2011, veuillez fournir les 

données concernant la production indépendante de la Société Radio-

Canada (SRC), telles qu’elles ont été mises à la disposition des parties 

lors du renouvellement des licences par groupe de propriété des services 
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de télévision privée de langue anglaise, en avril 2011.  Vous trouverez ci-

bas les liens vers les rapports d’activité de production indépendante 

soumis respectivement par CTV et Global.  Veuillez vous assurer que les 

rapports de la SRC soient soumis dans le même format. 

 
Le contexte 

 

3 Dans ses décisions de 2001 relatives au renouvellement des licences de CTV 

(maintenant Bell Média inc.) et de Global Television (maintenant Shaw Media inc.) 

(décision CRTC 2001-457 et décision CRTC 2001-458), le Conseil a défini deux 

attentes pour ce qui est des activités de production indépendante.  En l’occurrence, le 

Conseil s’attendait à ce que les deux titulaires de licences commandent de la 

programmation prioritaire dans toutes les régions du Canada pendant la durée 

d’application des nouvelles licences, et à ce qu’au moins 75 % de l’ensemble des 

émissions prioritaires canadiennes diffusées en moyenne durant l’année de 

radiodiffusion soient produites par des sociétés de production indépendantes.  Afin de 

pouvoir vérifier dans quelle mesure les titulaires de licences se conformaient à ces 

attentes, ces radiodiffuseurs devaient présenter des rapports annuels décrivant leurs 

activités liées à l'achat de droits sur des productions indépendantes.  

4 Les décisions de 2000 relatives au renouvellement des licences de CBC/Radio-

Canada (décisions de radiodiffusion CRTC 2000-1 et CRTC 2000-2) énonçaient des 

exigences différentes pour les licences de télévision généraliste du radiodiffuseur public 

en ce qui a trait aux productions indépendantes.  Plus précisément, le Conseil notait 

l’engagement de CBC Television à maintenir un niveau d’achat de 50 % de sa 

programmation (autre que les nouvelles, les actualités et les sports) auprès du secteur 

de la production indépendante canadienne, et encourageait la Société à continuer 

d’acquérir de la programmation produite par le secteur indépendant et à assurer un 

équilibre régional raisonnable dans l'achat de droits sur des productions indépendantes.  

Pour ce qui est de la Télévision de Radio-Canada, le Conseil notait son engagement à 

acheter, dans l’ensemble, au moins 45 % des émissions canadiennes qu’elle diffuse 

dans des catégories autres que les nouvelles, les actualités et les sports au secteur de 

la production indépendante, ainsi que son engagement à diffuser, aux heures de 
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grande écoute, au moins 50 % de programmation produite par des sociétés de 

production indépendantes.  

5 Afin de pouvoir vérifier dans quelle mesure la Société respecte ses 

engagements, le Conseil exige de CBC/Radio-Canada qu’elle mentionne, dans les 

rapports annuels de CBC Television et de la Télévision de Radio-Canada, le nombre 

d’heures de programmation acquise de producteurs indépendants, qui ont été diffusées 

aux heures de grande écoute et dans la journée de radiodiffusion, en précisant la 

programmation produite régionalement.  La Société a assuré le suivi de cette 

information de cette manière et soumis ses rapports annuels dans le format demandé 

depuis 2001.  Ce format de rapports inclut à la fois la première télédiffusion et les 

rediffusions.   

6 Étant donné qu’il ne s’agissait pas d’une exigence réglementaire, CBC/Radio-

Canada n’a pas recueilli et conservé les données dans le format demandé par le 

Conseil dans ses lettres du 2 septembre 2011.  Afin de satisfaire cette demande, la 

Société a obtenu de l’information additionnelle sur ses contributions à la production 

indépendante et l’a incorporée au modèle pour les deux télédiffuseurs privés de langue 

anglaise.  Pour ce qui est des années avant 2008, l’information de la Société ne peut 

être recueillie que manuellement auprès de nombreuses sources, et elle peut être 

incomplète.  En raison de l’évolution du paysage de la radiodiffusion, nous croyons que 

trois ans d’information de ce type devraient permettre aux producteurs et aux autres 

parties intéressées de vérifier nos progrès en ce qui a trait à la production 

indépendante.  Les rapports d’activité sur la production indépendante ne tiennent 

compte que de la première télédiffusion.    

 
Demande de confidentialité 
 

7 Conformément au Bulletin de radiodiffusion et de télécommunication CRTC 

2010-961, CBC/Radio-Canada demande respectueusement de protéger la 

confidentialité des renseignements suivants déposés dans le cadre de ces rapports : 

 Pour CBC Television et la Télévision de Radio-Canada, les budgets de 

production, les droits de licence de radiodiffusion et les autres contributions du 

radiodiffuseur à des projets individuels dans l’ensemble des régions. 
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 Pour la Télévision de Radio-Canada, les données individuelles des projets et les 

données cumulatives relatives aux projets par région particulière en dehors du 

Québec en ce qui a trait aux budgets de production, les droits de licence de 

radiodiffusion ainsi que le pourcentage du total des budgets de production et le 

pourcentage du total des droits de licence de radiodiffusion. 

8 En vertu des lignes directrices du Conseil en matière de confidentialité énoncées 

dans le Bulletin de radiodiffusion et de télécommunication CRTC 2010-961 

(bulletin 2010-961), les coûts de programmation pour des émissions ou des séries 

particulières sont traités de manière confidentielle.  C’est pourquoi nous nous attendons 

à ce que les budgets de production et les contributions du radiodiffuseur (notamment 

les droits de licence) pour les projets particuliers dans l’ensemble des régions soient 

traités de façon confidentielle.  Dans les contrats conclus avec chaque producteur, 

CBC/Radio-Canada est obligée d’assurer la confidentialité de ces renseignements.  De 

plus, la divulgation de renseignements particuliers à ces projets nuirait à CBC/Radio-

Canada dans un marché concurrentiel, puisque cela porterait préjudice aux 

négociations futures pour la commande et l’acquisition de programmation.  

L’approbation de cette demande serait conforme à des précédents établis par le 

Conseil pour de précédents rapports d’activité sur la production indépendante préparés 

par des télédiffuseurs privés.  

9 La divulgation de données cumulatives par région sur les budgets de production 

et les droits de licence de radiodiffusion pour la Télévision de Radio-Canada dans les 

régions particulières à l’extérieur du Québec, ainsi que celle des pourcentages de 

l’ensemble des budgets de production et des droits de licence nuirait de la même 

manière à la fois à la Société et aux producteurs, étant donné que la publication de ces 

données cumulatives peut aller à l’encontre de la confidentialité des renseignements 

relatifs aux productions particulières concernées.  Si ces renseignements étaient 

communiqués, il serait possible d’extrapoler de l’information liée aux productions 

particulières à partir des données cumulatives pour ces régions, en combinant ces 

données avec celles publiées par le Fonds des médias du Canada.  

10 Nous proposons donc que, dans le cas de la Télévision de Radio-Canada, le 

Conseil rende publiques les données cumulatives relatives au nombre de projets et au 
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nombre d’heures de programmation pour le Québec, ainsi que les données cumulatives 

pour l’ensemble des régions à l’extérieur du Québec.  Nous faisons remarquer qu’aucun 

autre radiodiffuseur de langue française n’est soumis à des exigences similaires en 

matière de communication de l’information, et nous estimons que la communication de 

ces renseignements de cette manière permettrait aux producteurs et aux autres parties 

intéressées de suivre notre contribution pour ce qui est de la production indépendante à 

l’extérieur du Québec. 

11 Par conséquent, en se fondant sur le bulletin 2010-961, CBC/Radio-Canada 

demande que les données relatives au budget de production, aux droits de licence de 

radiodiffusion et aux autres contributions du télédiffuseur pour les projets régionaux 

particuliers et, dans le cas de la Télévision de Radio-Canada, les données cumulatives 

sur les budgets de production et les droits de licence de radiodiffusion pour les régions 

particulières à l’extérieur du Québec, ainsi que le pourcentage du total des droits de 

licence comptabilisés pour les mêmes régions, soient traitées de manière confidentielle. 

Ces renseignements sont déposés dans un autre document.  CBC/Radio-Canada fait 

remarquer que le Conseil a accédé à des demandes similaires d’autres télédiffuseurs 

les années précédentes.  

12 Si le Conseil a besoin d’information complémentaire, nous nous ferons un plaisir 

de la lui fournir, sur demande. 

 
Veuillez recevoir, Monsieur, mes salutations distinguées. 
 

 
 
Bev Kirshenblatt 
Première directrice, Affaires réglementaires 
3220, succursale C 
Ottawa (Ontario) 
K1Y 1E4 
 
p. j. 
 
 
c. c. :  Aspa Kotsopolous, CRTC  
 Guillaume Castonguay, CRTC 
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